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Tisztelt Városi Tanács !

Városunk_területét 1987, december 31*-i állapotnak megfelelően, 
össze en: lo6,985 km hosszá és 3 8 0 9 1o m2 területű útfelület há
lózza be*

Ebből lo2 , 9 7 3 km hosszú és 375752 m2 területü útfelület áll a 
Városi Tanács VB# Műszaki Osztály kezelésében* A teljes útfelü
let 96 %-a, A maradék 4 %-ot a Közlekedési Minisztérium kezelé
sében lévő utak teszik ki, melyek fenntartását a Közúti Igazga
tóság végzi*

A kezelésünkben lévő 1 3 7 5o f2 párkolóterület és 6 9 , 3 3 3 km hosszú 
85414 nf területü kiénitett járda fenntartása is feladatunkat 
képezi. Azokon a helyeken, ahol még nincs kiépitett járda, ott 
lakótelkek mentén 1 , 2  méter széles sávot kell járdaként tekinte 
ni, ez azonban a felmért területben nem szerepel.

Az utak burkolat tipusakénti megosztását az l.sz. táblázat mu
tatja.

A táblázatból kitűnik,hogy az utak burkolatfajtánként való meg- 
oézlása szerint szilárd burkolattal van ellátva a teljes útte- 
rület 66 %-a. Kiépítetlen földút 34 %•

A szilárd burkolattal ellátott útfelületből aszfaltburkolatú 
3 9 *2o8 km úthálózat, 3o»312 km hosszú az egyéb makad% jellegű 
út hossza. Százalékos megoszlásban a teljes útterület 
3 7 aszfaltburkolatú, mig 29 %-a a ma ka «fám burkolatúi

Úthálózatunk minősége nem éri el a kivánt szintet.Jelenleg na
gyon rossz állapotú a Körmöcbánya utca és a Kulich Gyula utca 
utolsé szakasza, a Szabolcska ilihály utca 80 %-a és kisebb sza
kaszon a Ságvári Enc-re utca. Ezek a szakaszok kátyúzással már 
nem javithatók. A hibás részek új burkolattal való ellátásának



becsült költsége, mintegy 5-6 millió forint. Nagyon rossz 
állapotú a Bányabekötő ut 'betonburkolata. Ennek javítását, 
a hézagok újra kiöntését, mintegv fél millió forintból 
lehetne megoldani, de évek óta, nem találunk rá alkalmas 
kivitelezőt *

Az 1 9 7o-es évek elején jelentkező tömeges útépitési igény 
megvalósítása érdekében, a rendelkezésre álló anyagi eszkö
zökre való tekintettel, új szemlélettel kellett megbarátkozni. 
A lakóutakat, az uj lakótelepek útjai, csökkentett értékű, un* 
felükezelt szerkezetű burkolattal kellett ellátni*
Ilyen burkolattal készültek a Kismezói utak, a Rákóczi telep, 
a Péti lakóutak, az inotai Újtelep és a Pólyán utca feletti 
un. Libalegelői utak. Ebből a, felsorolásból világosan kitűnik, 
hogy területüleg felöleli a város mindhárom körzetét. Ezzel a 
módszerrel aránylag olcsón, kevés ráfordítással nagyobb város
részeket lehetett szilárd burkolattal ellátni, vagy legalábbis 
azt elérni, hogy a lakosság ne sárban járjon. Viszont aránylag 
hamar megmutatkozott a hátránya is* 2 - 3 évnél többet nem bír
nak ki felülkezelés nélkül. Az elmúlt 2 évben a téli időjárás 
szeszélyes volt. Nagyon hideg napokat váltott fel + 1-2 0 fok 
körüli hőmérsékletj ami az utak burkolatában rendkívül sok 
kárt okozott* Ezeket a gyengébb minőségű burkolatokatj szinte 
az egész város területén egyszerre kellett volna felülkezelnü 
Habár költségvetésünkben biztosított keret terhére ezek a mun
kák folyamatosak voltak, a nagyarányú leromlás miatt mé ;is 
egyes körzetekben feszültségek keletkeztek* A Kismezőn és 
Inota egyes útjain eltűnt a felülkezelt réteg* az utak vissza
alakultak murvázott utakká.

Tisztelt Városi Tanács !

Bár az információs jelentésemben a tanácsi utak állapotáról 
kell szólnom, szükségesnek látszik útjaink fenntartására és
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felújítására fordítható pénzeszközökről is néhány gondolatban 
megemlékezni«

*
Az ,?Utak-Hidak” költségbelyen kezelt éls'-zeget ’"izárólag a 
központi keret Megyei Tanács Közlekedési Osztálya által meg
határozott része teszi ki# így 1987~ben 7*92c e.Ft,
1988-ban 3*686 4-  e*Ft az e célra felhasználható pénzösszeg. 
Látható, hogy a felhasználható keret abszolút értelemben 
évről évra csökken. Ehhez azonban egy jelentős relatív csök
kenés is járál, mely az inflációból, az any'gok és munkadijak 
árváltozásából, valamint az ÁFA. bevezetéséből ered.

Jelentős elmaradást jelent az is, hogy más, Yárosi Tanács 
által biztosított költséghelyekről finanszírozandó munkála
tok pénzügyi feltételét - azok szűkös volta miatt - az 
í5Uak-Hidakt? címről teremtjük meg. Ilyen pld*: a 8 isz. főút 
közvilágítás korszerűsítése, vagy a gyalogátkelőhelyek meg
világítása, vagy a hóeltakaritás költségei stbv

Megállapítható tehát, hogy az úthálózat növekedését a ráfor
dítható pénzeszközök abszolút és relatív értelmű csökkenése 
kisérte* ugyanakkor a helyi tanácsi erőforrások sem egészítet
ték ki a mutatkozó hiánytl Fentiek egyenes következménye a 
városi úthálózat folyamatos romlása, s bár ez az országos 
teendenóia is, ezért ez mégsem megnyugtató#

Kiemelésre méltó eredményeink, melyeket azonban helyi beru
házási jellegű erőforrások bevonásával ér tünk el az Árpád 
úti új hid építése, a folyamatban lévő Könyvtár utca és 
Bazársor útépítése#

A városi útépítési történetében először alkalmaztuk a 
társulási formát. Ezért sikerült elérni,hogy a loncsosi 
városrész, amire az elmúlt években soha nem került anyagi
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fedezet4 most új, korszerű úthálózatot kapott. Igaz, 
hogy a lakosság nagy anyagi terhet vállalt magára^ a 
Városi Tanács 74 os költségviselése mellett*
A loncsosi jó tapasztalatokra figyelemmel a Rákóczi te
lepi új telekosztás úthálózatát olyan minőségben alakí
tottuk ki, h*~y alkalmas a társulásos formában történő 
portalanitott burkolat elkészítésére.

Tisztelt Városi Tanács I

A tanácsi kezelésű utak állapotáról szóló információs 
jelentésemben igyekeztem átfogó képet nyújtani a városi 
utak összetételéről, jelenlegi helyzetéről.
Megkíséreltem feltárni a jelenlegi helyzet gazdasági okait, 
mely úthálózatunk folyamatos romlásához vezet.

Mindezek alapján a Tisztelt Városi Tanácsot információs 
jelentésem elfogadásába- kérem*

V á r p a l o t a  , 19R9. ^9-151

osztályvezető
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Városi Tanács Elnökét»!
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E L  Ő T E R J E S Z T  E S

a Városi Tanács 1988» szeptember 29-i 
ülésére

Tárgy; Beszámoló a két tanácsülés között végzett munkáról« 

Előadó: Csővári János tanácselnök

A jálentést ös^zeálXitottaí, VTVBi Szervezési és Jogi
Osztály
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<"■ . '> c.:

Tisztelt Városi Tanácsi

Az 1983* júniusi tanácsülés óta történt, a város lakosságát érintő 
fontosabb eseményekről a következő tájékoztatást adom»

I*
Ezen idő alatt a Végrehajt6 Bizottság hárem alkalommal ülésezett* 

1388«, VII¿1»
A módosított Családjogi törvény új jogintézményeinek működési ta
pasztalatairól a gyámhatósági eljárásban cimmel a gyámügyi csoport- 
vezető számolt be*
Második napirendként a VTVB Műszaki Osztályának vezetője és a Vá
rosgazdálkodási Vállalat igazgatója tájékoztatta a VB-t a város és 
várodkornyék intézményes szemétszállításának helyzetéről, a hosszú- 
távú fejlesztési elképzelésekről*

jjga, vin.26,
A VB* jelentést tárgyalt meg a Városi Tanács I#félévi pénzügyi gaz
dálkodásáról, valamint a szabálysértési hatósági eljárás tapaszta
latairól* /

1^88i ázeptemb^L^
A Végrehajtó Bizottság első alkalommal tartotta ülését az új tanács- 
ház TBj. termében^
Napirendjén áz alábbi témák szerepeltek*
Elsőként a VTVB* Műszaki Osztály tevékenységi beszámolója, melyet 
kiegészített az osztály tevékenységének utóvizsgálatáról készí
tett összefoglaló*
Másodikként az m Tanácsülés elé kerülő a Végrehajtó Bizottság tit
kárának beszámolja a hatósági ügyintézés törvényessége érdekében 
kifejtett tevékenységéről, a hatósági munka ellenőrzéséről*

II*
Várisi Takács tisztségviselőiek tárgyalásai» munkalátogatágai 

i. Végrehajtó Bizottság titkára:
- Résztvett a Hazafias Népfront Közjogi Bizottsága ülésén, a párt
értekezlet államj «gi kihatású állásfoglalásainak konzultációs vi
tájában*

- A Megyei Pártbizottság felkérésére véleményezte - egy kerekasztal 
beszélgetés alkalmával - a Központi Bizottság június 23«~án megtar
tott ülésén az országgyűlési és tanácsi választásokról szóló tör
vénytervezettel Összefüggésben kialakított állásfoglalását és jut
tatta el javaslatait ajz MSZMP Megyei Bízottságához«
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- A tanácselnök több alkalommal megbeszélést folytatott a. Bakonyi 
Múzeum munkatársaival az inotai halomsírokkal kapcsolatban.

- Résztvctt a SAVARIA 88. Táncvorseny megnyitóján.

- Látogatást tett Borsos Miklós szobrászművésznél, aki érmet ké- 
szit a. Városi Tanács részére.

- Rendszeresen résztvctt a Városi Pártbizottság összvezetői érte
kezletein, valamint megtartotta, a. városi koordinációs értekezlete
ket.

- Megbeszélést folytatott Mátyás Istvánnal a. Megyei Adófelügyelő
ség vezetőjével.

III.

A Szakigazgatási Szerveket érintő 
fontosabb kérdések

Szervezési és Jogi Osztály

A Megyei Társadalombiztosítási Igazgatóság felkért bennünket, 
hogy tegyük közzé az új ügyfélfogadási rendjét*
Eszerint
hétfőn 18 óráig, a többi napokon 13 óráig állnak ügyfeleik 
rendelkezésére.

Az ezt követő időpontban érkezők érdekében minden munkanapon tel
jes munkaidőben - hétfőtől csütörtökig 16 óráig, pénteken 15*3o 
óráig - ügyeletet tartanak, ahol az igényeket, bejelentéseket 
le lehet adni.

Városi Tanács VB.Iénzügyi- Terv Js_ Munkaügyi. Osztály

A Városi Tanács Végrehajtó Bizottsága. 1988. augusztus 26-1 ülésén 
tárgyalta az I.félévi gazdálkodásról szóló beszámolót, melyet 
3o95o2 ePt bevétellel és 137715 ePt kiadással j óváha.gyott.
A bevételi előirányzatunk az éveshez viszonyítottan 64,3 /5-ba.n 
teljesült. Ezen belül magánszemélyek 'jövedelemadójából 85364 ePt, 
la.kossági adókból 2698 oFt, intézmények működési bevételéből 
93o3 ePt, érdekeltségi bevételből 97oo8 ePt volt a féléves bevé
telünk.
Te1cpülésfcjlesztési hozzájárulásból 1.775 ePt folyt ̂ bc az első 
félévig, közel fele az éves előirányzatnak. Lényegesen jobb az 
adófizetési morál az első évhez viszonyítva.
A kiadási előirányzat a bevételhez képest ala.csonya.bb mértékben 
teljesült. Ennek egyik oka., hogy a kivett beruházások a.z év má
sodik felében kezdődnek el, és igy a költségkihatása, is ekkor 
jelentkezik. Másik oka., hogy a.z év elején visszafogottabb volt 
a gazdálkodásunk, mivel a.z új adórendszer hatását még nem tudtuk 
felmérni, ezért csak a működéshez feltétlen szükséges kötelezett
ségvállaláskor került sor.
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A tervezettnek megfelelően juliusban átadásra került a Zĵ ncáskola_,
14 tanteremmel, előcsarnokkal és kamarateremmel. A beruházás költ
sége 8,5 mPt.
Kiemelt beruházásunk a kórház épités. A kivitelező az Álba. Rcgia, 
Építőipari Válla.lat. A terület átadás 1988. szeptember 2o.~án lesz, 
ezt követően kezdődik a kivitelezés.
A terület átadásáig lebontásra, kerül a volt zeneiskola, épülete.
Az Ady lakótelepi lakásépítés kivitelezője szintén a.z Álba Regi a. 
Vállalat. Szeptember 3o.-án lesz a. munkaterület átadása, 12o db. 
lakás építésére. /9o db. OTi, 3o db. szociális bérlakás*/

Városi Tanács VB. Egászségügyi 0_szt_ály_
Fekvőbetege11átás

E hó végén felvonulnak az építők. Alapkőletétel és épités kezdés 
novemberben.
Augusztusban Tichy László személyében jól képzett, uj ga.zdasági 
igazgatója van a Kórház-Rendelőintézetnek.
Változatlanul betöltetlen 1 ideggyógyász főorvosi, 1 onkológus!,
3 gyermek körzetorvosi, 2 általános körzeti orvosi, 1 üzemi fő
orvosi, 2 üzemorvosi állás annak ellenére, hogy külön intézkedé
si tervben foglaltak szerint és lakás biztosításával pályáztai-juk üres 
orvosi állása.inka.t. A péti üzemorvosi ellátás színvonalának javítá
sát kiemelten kezeltük eredménytelenül. Inotán a fogászati rendelés 
átmenetileg a. rendelő átalakítása, és szabadság miatt szünetelt.
Bölcsődei ellátás
A bölcsődei ellátás zavartalan, A bölcsődések létszáma csökkenést 
mutat, igy kisebb csoportok alakitha.tók ki, a szakmai munka, ma.ga.- 
sabb színvonalon végezhető.
Szociális gondoskodás
A Szállást Biztositó Idősek Klubja túltelített. 40 férőhelyen 
54-en vannak.
Nincs fedezet a hétvégi bentalvás ellátásának biztosítására.
Házi szociális gondozás fokozott a.ktivitásu, 54 főt gondoznak. 
Szociális étkeztetésben az igényeket nem tudjuk kielégíteni, keret 
már elfogyott, pótkeret csak az eddigi igényeket fedezi.
Segélykeret biztosított és eddig is nagyobb igény került kielé
gítésre .

Gyermekorvos î  ellát; ás
Városunkban ei év elején 5 gyermek-körzeti állás közül 1 volt be
töltetlen .
Annak ellenére, hogy a.z állást 1987 .juliusa óta hirdettük, egyetlen 
pályázó sem akadt-
A nyári szabadságolások idején már csak összevont rendelésekkel le
hetett biztosítani a, gyermekorvosi gyógyító munkát. Emiatt a péti 
betegeket is a városközpontba kellett irányítani.
Augusztus 15-én Dr. Veczan Katalin - hangsulyoaottan nyomós csa
ládi okok miatt - Várpalotáról Budapestre távozott. Egyidejűleg 
Dr. Surinya Mária gyermekorvos is bejelentette távozási szándékát. 
Egészségi és családi okokra, hivatkozva kívánt szeptemberi határ
idővel székesfehérvári állásra táfeozni. Megkerestük a Megyei Ta
nács VB Egészségügyi Osztályát, jeleztük gondjainkat a megyei fő
orvosnak és a megyei szakfőorvosnak, segítségüket kérve.
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Aklcor semmilyen Ígéretet adr.A nem tudtak. Az uja.bb álláshirdetést 
már úgy adtuk, hogy csoportvezető gyermekgyógyászt keresünk és 
lakást azonnal biztosítunk. 1 ályázó igy sem akadt. Dr, Strébely 
Gusztáv főorvos megbeszélt nyugdíjazását kérésünkre olhala.sztot- 
ta. Dr. Surinya. Mária ellátási érdekből a. tervezett szeptemberi 
távozása helyett megértve nehézségeinket még szeptember 16-ig 
dolgozott nálunk. Dr. Széles Margit rendelőintézeti igazgató sze
mélyesen próbált gyermekorvost keresni, helyettesítéshez segítsé
get kérni a. Hcim Iái gyermekkórház főigazgatójától, a Fővárosi Ta
nács Egészségügyi Osztályának vezetőjétől, a Fővárosi Koordinációs 
Irodától, a, r.Ia.gyar Vöröskereszt főtitkár-helyettesétől, 3 egyházi 
szolgálattól, sajnos konkrét eredmény nélkül.
Szeptember 6-án egyeztető értekezletet tartottunk, minden megyei 
és városi érdekelt szakember jelenlétével.
Dr. Gáti István megyei gyermekgyógyász szakfőorvos 1988. október 
1-től december 31-ig terjedő időre 1 gyermekorvosnő kirendelésével 
tudott segíteni.
Sikerült a különböző feladatok ellátásának átmeneti módjaiban is 
megoldást találni. Vezetési feladatokkal Dr. Bacsynszky Saroltát 
bíztuk meg. A helyettesítő orvosnő 1 körzetet, Dr, Strébely Gusz
táv és Dr. Ba.csynszky Sarolta 2 körzetet lát el, a. Táncsics úti 
rendelőben. Dr, Ba.csynszky Sarolta, ezen kivül hetente 3 alkalom
mal Péten saját körzetében is rendel.
Szakmailag további előrelépést jelent, hogy a táppénzes felülvizs
gálatot a megyei kórház szakorvosa, látja el kéthetente, ami egyben 
consilium lehetőségét is jelenti.
A rendelésekkel szinkronban a tanácsadás, az óvodai és bölcsődei 
ellátás is biztosított. A védőnői hálójzat munkájának fokozásával, 
Önálló védőnői tanácsadások részleges bevezetésével is igyekszünk 
a. feszültségek levezetésére, melyhez a. lakosság megértését is 
kérjük,

Városi__Taná^s VB Művelődésig Ifjúsági és Sport Osztálya.

Az okta.tási intézmények munkaerő-ga.zdállcodási terve alapján osz
tályunk meghatározta a terület számára meghirdetendő üres álláso
kat .
Állásfelhívásainkat közzétettük. (57+21) 1988, szeptember 1-ig 
pályakezdővel 16 állást töltöttünk be. (Öskü: 6) Ez csak 20 de 
a tavalyi 5 hoz képest mégis előrelépést jelent.
Területünkön csökkent, de még mindig magas a képesítés nélküli ne
velők száma. (88), és sajnos csak 36 % tanul. A képesítés nélküli 
nevelők nagy része a napköziben dolgozik, de megtaláljuk őket az 
alsó és a. felső tagozaton is.
Legnagyobb a. hiány nyelvszakosokból és testnevelőkből.
Öskün és Hajmáskéren soka.t javult a szakos ellátottság. Szolgálati 
lakássa.l, férőhellyel várták a pályázóka.t. Városunkban 2 pedagógus 
kapott szolgálati lakást, 1 fő ideiglenes tanácsi bérlakást, és
1 fő szolgála.ti férőhelyet.
Pályázat utján 3 vezetői és 1 igazga.tói állást töltöttünk be. Az 
óvodákban (7, 8, 9,sz.) nem történt vezetői változás. A 8.sz. Ál
talános Iskolában az igazgatóhelyettes nyerte el a. tantestület bi
zalmát .


